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Protokół Nr XXXV 

z XXXV sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 15 stycznia 2018 r. w godzinach od 13.00 do 15.00 

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 1 

 XXXV sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Mieścisko – 

P.Elżbieta Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 

Banaszyńskiego i pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego – 

P.Tadeusza Synorackiego, dyrektorów szkół podstawowych w Mieścisku i Popowie 

Kościelnym, dyrektora Przedszkola w Mieścisku oraz wszystkich pozostałych gości i 

uczestników dzisiejszej sesji. 

(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią  Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu).  

 

Adn. 2 

 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy Mieścisko na 

dzisiejszej sesji obecnych jest 14 co stanowi quorum a zatem Rada jest prawomocna do 

prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona to P.Kamila Chelwing 

(Lista obecności radnych Rady Gminy Mieścisko stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 

 

Adn. 3 

 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała Porządek obrad XXXV sesji Rady Gminy, jaki 

radni i goście otrzymali z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. 

Do przedstawionego Porządku obrad zostały wniesione następujące zmiany: 

- Wójt Gminy – wniósł o wycofanie z Porządku obrad projektu uchwały w sprawie Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Mieścisko w 2018 roku gdyż nie byłby zachowany 14-dniowy termin konsultacji 

społecznych wymagany dla tego projektu uchwały licząc od dnia  umieszczenia go na stronie 

BIP-u; 

Jednocześnie wnioskował o wprowadzenie w miejsce wycofanej uchwały do Porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokali mieszkalnych nr 1, 2 i 3 w 

budynku mieszkalnym Nr 32 w Popowie Kościelnym; 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie w pierwszej kolejności wniosek o wycofanie z 

Porządku obrad projektu uchwały. 
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Radni w glosowaniu jednogłośnie przy 14 głosach „za” opowiedzieli się za wycofaniem z 

Porządku obrad projektu uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mieścisko umieszczonej w punkcie 

11 Porządku obrad. 

Następnie poddała pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do Porządku obrad 

dodatkowego projektu uchwały w miejsce wycofanego projektu uchwały. 

Radni w glosowaniu jednogłośnie przy 14 głosach „za” zadecydowali o wprowadzeniu do 

Porządku obrad pod poz.11 projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokali 

mieszkalnych nr 1, 2 i 3 w budynku mieszkalnym Nr 32 w Popowie Kościelnym. 

Z kolei Przewodnicząca Rady wniosła o wprowadzenie do Porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy Mieścisko, poczym poddała 

swój wniosek pod głosowanie. 

Na 14 radnych obecnych na sesji w głosowaniu jednogłośnie przy 14 głosach „za” 

zdecydowano o wprowadzeniu do Porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia 

miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy Mieścisko. 

- radny Wojtyszyn – nawiązując do swojego wystąpienia na ostatniej sesji wynikającego z 

rozbiórki od strony Janowca torów PKP i jego propozycji przywrócenia jednak na trasie od 

Mieściska do Skoków pociągu radny stwierdził, że jego wystąpienie spotkało się z pozytywnymi 

głosami mieszkańców. W związku z powyższym radny zaproponował podjęcie uchwały o 

zaprzestaniu rozbiórki torów na trasie do Skoków. Faktem jest, że przed rozbiórką torowisk 

Koleje przeprowadzały badania czy dana linia jest potrzebna czy ? U nas takich badań nie było. 

Może warto byłoby taką kolej uruchomić tylko na weekendy dla młodzieży dojeżdżającej do 

szkół, do pracy i w tym celu przeprowadzić dogłębne badania czy nie byłoby chętnych.  

- Przewodnicząca Rady – skierowała zapytanie do radnego czy w związku z powyższym wnosi 

interpelację czy o podjęcie uchwały ? Jeśli chodzi o uchwałę to mamy na dzisiaj za mało 

danych; 

- radny Wojtyszyn – wyjaśnił, że proponuje podjęcie uchwały w sprawie zaprzestania rozbiórki 

torów na wskazanym przez niego odcinku; 

Do wniosku radnego odniosła się Radca Prawny – P. Mirosława Nowakowska wyjaśniając, że 

Rada Gminy nie ma prawa do wstrzymywania działań na cudzym majątku. My nie wiemy jakie 

działania ta Kolej przyjęła. Bez rozeznania stanu faktycznego i prawnego nie mogę 

przygotować takiej uchwały. Być może należałoby się zwrócić z pytaniem do PKP jaka jest 

przyczyna rozbiórki torowiska. Podjęcie uchwały zakazującej Kolei zaprzestania rozbiórki 

torów nie znajduje uzasadnienia prawnego.  

- radny Wojtyszyn – wyjaśnił, że jeśli nie można podjąć uchwały to zgłasza swoje wystąpienie 

jako interpelację i tak też zostało przyjęte. 

Innych zmian do Porządku obrad sesji nie zgłoszono i przedstawia się on następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
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 2  Stwierdzenie quorum. 

 3. Przedstawienie porządku obrad XXXV sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia zmian. 

 4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 6. Zapytania sołtysów. 

 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 9. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i przedszkoli 

publicznych, przedszkoli niepublicznych oraz publicznych i niepublicznych innych form 

wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostka 

samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gminy Mieścisko, a także trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości jej pobrania i wykorzystania oraz terminu i sposobu 

rozliczenia wykorzystania dotacji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego przez uczniów w przedszkolu publicznym, dla którego organem prowadzącym 

jest Gmina Mieścisko. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokali mieszkalnych nr 1, 2 i 3 w 

budynku mieszkalnym Nr 32 w Popowie Kościelnym. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy 

Mieścisko. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15.  Zakończenie. 

Adn. 4 

 Przewodnicząca Rady Gminy poinformował, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu 

w biurze Rady Gminy i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń w związku z powyższym 

zawnioskowała o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Na 14 radnych obecnych na sesji protokół z ostatniej sesji został przyjęty w głosowaniu 

jednogłośnie bez odczytywania. 

Adn. 5 -  Interpelacje i zapytania radnych 

- radny Rodzewicz – w związku z rozbiórką torów kolejowych są podkłady betonowe do 

wykorzystania za odpłatnością. Czy nie możnaby z takich podkładów zrobić dojazd do 

oczyszczalni ścieków w Mieścisku; 



4 
 

- radna Kubicka – zgłosiła, że droga na Chubach jest w bardzo złym stanie. Prosiła żeby nawieźć 

na nią kruszywa; 

- radna Oelke: 

1) prosiła o odprowadzenie wody na odcinku Wiela-Gołaszewo z powodu pozapychanych 

przepustów przy drodze powiatowej, przy stawie naprzeciwko P.Frelicha woda wylewa się na 

pola. Istnieje niebezpieczeństwo, że zaleje całą drogę; 

2) droga polna w Gołaszewie od kościoła w stronę lasu – prośba o wyrównanie i ewentualnie 

jej utwardzenie; 

3) zakręt we Wieli – jadąc od strony Mieściska na końcu – tam są duże dziury w jezdni. Jest 

niebezpieczeństwo, że jak dwa samochody będą się mijały to jeden może wypaść z drogi. 

- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę na zły stan drogi przy leśniczówce – Koźlanka. Dwa Tir-y 

nie mogą się wyminąć gdyż są duże koleiny. Radny zgłosił ten  wniosek pod adresem radnego 

powiatowego; 

W związku z wczorajszym XXVI Finałem Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy,  która również 

grała w Mieścisku i Popowie Kościelnym Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych – 

zaangażowanych w tę akcję tj. radnej Marty Mączyńskiej i radnego Michała Kalki o podanie 

kwoty jaka została zebrana w naszej gminie. 

W pierwszej kolejności  głos zabrał Michał Kalka informując, że zebrana kwota podczas 26 

Finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w gminie Mieścisko wyniosła:  56.705,12 zł. 

W uzupełnieniu radna Marta Mączyńska dodała, że w tej kwocie ma swój duży wkład  Popowo 

Kościelne, które zebrało kwotę  9.079 zł, z czego 1.688 zł Szkoła Podstawowa Milenium im. 

Jana Pawła II w Popowie Kościelnym tym samym złożyła podziękowanie. 

Adn.6. Zapytania sołtysów 

- P.Sadłowska – sołtys sołectwa Podlesie Wysokie – zgłosiła, że w Podlesiu Wysokim została 

założona dodatkowo tylko 1 lampa, a co z pozostałymi o które wnioskowali mieszkańcy ? 

W odpowiedzi radnej Wójt wyjaśnił, że w grudniu założono część lamp, pozostałe będą w 

terminie późniejszym. W związku z powyższym będzie podpisany Aneks do umowy.  

Adn.7  

 Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński złożył informacje z działalności międzysesyjnej. 

(Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu). 

 

Adn.8 

 Przewodnicząca Rady Gminy Mieścisko złożyła informacje ze swojej działalności w 

okresie międzysesyjnym: 
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- 27 grudnia 2017 r. – udział w obchodach w Mieścisku 99-rocznicy wybuchu Powstania  

Wielkopolskiego; 

- 28 grudnia 2017 r. – udział na zaproszenie Starosty Wągrowieckiego w spotkaniu świąteczno-

noworocznym; 

- 5 stycznia br. – udział w spotkaniu noworocznym naszej gminy; 

- 6 stycznia br. – udział wraz z chórem „Kanon” i zespołem „Sarbianie” w przeglądzie chórów 

pod hasłem „Hej kolęda, kolęda” w Lubaszu; 

- 13 stycznia br. – udział w spotkaniu noworocznym na zaproszenie Marszałka Województwa 

Wielkopolskiego; 

- 14 stycznia br. – udział w XXVI Finale Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. W tym miejscu 

Przewodnicząca Rady podziękowała za zaangażowanie całemu sztabowi Orkiestry w 

Mieścisku; 

Z kolei na sesję przyszła Z-ca Przewodniczącego Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych – P.Anna Twardowska, która wspólnie z jej Przewodniczącym Wójtem Gminy – 

P.Andrzejem Banaszyńskim wręczyli obecnym na sesji Dyrektorom Szkoły Podstawowej w 

Mieścisku, Szkoły Podstawowej w Popowie Kościelnym tzw. walizki edukacyjne zakupione w 

porozumieniu z Komendą Powiatową Policji, które mają być zaprezentowane podczas zebrań 

z rodzicami  w szkołach w celu edukacji rodziców w zapobiegania zjawisku narkomanii. 

W imieniu dyrektorów głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mieścisku – P.Jadwiga 

Soczka dziękując za w/w  walizkę, która jest aktualna w dobie walki z wszelkimi uzależnieniami 

i wskazanej pedagogizacji w tym zakresie rodziców. Podziękowała również za dotychczasową 

dobrą współpracę z Gminną Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Po tym wystąpieniu Przewodnicząca Rady o godzinie 13.45 zarządziła 15 minut przerwy. Po 

przerwie o godzinie 14.00 obrady zostały wznowione i realizowano blok uchwałodawczy. 

Adn. 9 - Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i 

przedszkoli publicznych, przedszkoli niepublicznych oraz publicznych i niepublicznych innych 

form wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostka 

samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gminy Mieścisko, a także trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości jej pobrania i wykorzystania oraz terminu i 

sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła P.Justyna Michalska – inspektor ds. oświaty, 

kultury fizycznej i turystyki 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 13 radnych (radny Witucki chwilowo nieobecny) uchwała w głosowaniu została podjęta 

jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 
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Adn.10 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego przez uczniów w przedszkolu publicznym, dla którego organem 

prowadzącym jest Gmina Mieścisko 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła P.Justyna Michalska – inspektor ds. oświaty, 

kultury fizycznej i turystyki. 

W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 

- radna Oelke – zwróciła uwagę na różne godziny przebywania dzieci w Przedszkolu i na 

zmianowość co ma związek z odpłatnością; 

- P.Dyrektor Przedszkola – „jest 5 godzin bezpłatnych programowych. Pierwsza zmiana jest od 

7.00 do 12.00, a druga zmiana od 11.00 do 16.00.Powyżej 5 godzin jest zbierana opłata”; 

- radny Rodzewicz – „przebywanie dziecka w Przedszkolu, a zadania programowe to są dwie 

różne rzeczy”; 

Z kolei głos w dyskusji zabrała Radca Prawny – P.Mirosława Nowakowska wyjaśniając, że 

projekt w/w uchwały jest przygotowany zgodnie z ustawą o systemie oświaty i finansowaniu 

zadań oświatowych. Natomiast inną kwestią jest jak do tej uchwały odniesie się samo 

Przedszkole. Następnie P.Radca Prawny odczytała brzmienie artykułów ustaw będących 

podstawą podjęcia w/w uchwały tj. art.52 o finansowaniu zadań oświatowych i art.13 ust.1, 

pkt 2 ustawy o systemie oświaty. W ustawie jest zapisane „przedszkole publiczne, które 

zapewnia 5 godzin bezpłatnej opieki”. Za każdą rozpoczętą godzinę zajęć przekraczających 5 

godzin Rada ma określić odpłatność w wysokości 1 zł. Tak jak daleko jest delegacja tyle może 

Rada. Jak daleko są regulaminy z zapisami ustawy można rozmawiać z Panią Dyrektor; 

- radny Wojtyszyn – zwrócił uwagę na odpłatność jeśli dzieci z pierwszej zmiany pozostają na 

drugiej zmianie; 

W związku z wyczerpaniem zapytań i udzielonych odpowiedzi Przewodnicząca Rady poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 13 radnych obecnych na sesji (radny Witucki opuścił sesję) uchwała sprawie ustalenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego przez uczniów w przedszkolu 

publicznym, dla którego organem prowadzącym jest Gmina Mieścisko pod w głosowaniu 

została podjęta jednogłośnie i stanowi  Załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Adn.11 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokali mieszkalnych nr 1, 2 

i 3 w budynku mieszkalnym Nr 32 w Popowie Kościelnym 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 13 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi 

Załącznik Nr 7 do protokołu. 
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Adn.12 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta 

Gminy Mieścisko 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta Kapczyńska. 

W budżecie Gminy na 2018 rok zaplanowano podwyżkę dla pracowników administracji w 

wysokości 10% w związku z powyższym Przewodnicząca Rady zaproponowała taki wzrost 

wynagrodzenia Wójta Gminy. Dotychczasowe wynagrodzenie wynosiło 11.788 zł brutto,  po 

podwyżce wynosić będzie 12.100 zł brutto. Podwyżka 10% dotyczy tylko dodatku specjalnego. 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Na 13 radnych obecnych na sesji (radni Chelwing i Witucki nieobecni) 12 głosowało „za” i 1 

radnych głosował „przeciw” (radny Rodzewicz). 

Uchwała w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy Mieścisko została 

podjęta większością głosów i stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Adn. 13 - odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 

- odnosząc się generalnie do napraw dróg i wożenia kruszywa zaapelował aby  poczekać aż 

obeschnie aby nie sypać tłucznia w błoto; 

W temacie zanieczyszczania dróg przez sprzęt rolniczy wyjeżdżający z pól to Policja została 

poinformowana aby zwracali na to uwagę; 

- w kwestii pytania o podkłady kolejowe – zbiera to prywatna firma. Jest to faktycznie bardzo 

mocny podkład pod drogi; 

- odpowiadając radnemu Wojtyszynowi – P.Wójt wyjaśnił, że nie da się zatrzymać rozbiórki 

torów dlatego, że już jest po przetargu. Firma zabiera podkłady i musi je sprzedać. Będzie 

rozmawiał w tej sprawie z firmą; 

W dalszej wypowiedzi Wójt odniósł się do interpelacji radnego Wojtyszyna w sprawie 

możliwości przywrócenia linii kolejowej. Nawiązał do kolei – metropolitarnej, która porusza 

się w tych gminach, które zostały zaliczone do metropolii. Najdalej idącą gminą w naszym 

kierunku są Skoki. Gmina Mieścisko nie została gdyż muszą być do tego spełnione pewne 

warunki, odległości. W kwestii czy ludzie będą jeździć czy nie to też jest obarczone jakimś 

błędem. Dzisiaj jest tendencja, że buduje się parkingi, jaki jest robiony w Skokach, jest w 

Wągrowcu i wsiada się w szybką kolej. W rozmowach z dyrekcją PKP nie było widać 

zainteresowania  żeby w najbliższym czasie coś miało się zmienić. Myślę, że dobrze byłoby 

patrząc w przyszłość skupić się na dowiezieniu naszych mieszkańców; 

Adn. 14 – Wolne glosy i wnioski 

Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński podał do wiadomości 3 komunikaty: 
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1) Wzorem roku ubiegłego prosił sołtysów żeby zrobili rozeznanie wśród mieszkańców 

kto byłby zainteresowany kupnem piskląt gęsi po to żeby było wiadomo na jaką ilość 

złożyć zamówienie. Odpłatność za pisklę jest taka sama jak w roku ubiegłym 3 zł. 

Zapotrzebowanie należy podać do końca lutego br. 

2) W związku ze zbliżającym się Dniem Kobiet Wójt chciałby odwiedzić wzorem lat 

ubiegłych panie w poszczególnych sołectwach. Został  przygotowany wstępny 

harmonogram obchodów tego święta w poszczególnych wsiach i jest prośba aby wsie 

się do niego ustosunkowały. Również 8 marca br. o godz.18.00 w Domu Kultury w 

Mieścisku będzie kabaret, który przedstawi program specjalnie na Dzień Kobiet i w 

związku z tym P.Wójt prosił o zgłoszenie po 4 panie z każdego sołectwa; 

3) Wójt poinformował, że wspólnie z  Prezesem Gminnego Koła Sołtysów i Powiatowego 

Koła Sołtysów ustalił, że tegoroczne święto sołtysa w naszej gminie odbędzie się 12 

marca br. o godz.13.00 w Domu Kultury w Mieścisku. 

- Przewodnicząca Rady – ogłosiła, że P.Leszek Bodus został  wybrany „Wolontariuszem roku 

2017” i  otrzymał honorową nagrodę Głosu Wągrowieckiego im. Pauliny Pawlak. 

W imieniu całej Rady pogratulowała mu uzyskanego tytułu życząc wszystkiego najlepszego na 

niwie wolontariatu. 

W związku z wyczerpaniem zapytań i punktów Porządku obrad dzisiejszej sesji Przewodnicząca 

Rady podziękowała wszystkim za udział i zamknęła XXXV sesję Rady Gminy Mieścisko. 

 

  Protokółowała:    Przewodniczyła sesji: 

  Inspektor ds. obsługi    Przewodnicząca Rady 

  organów gminy 

 

  /Wiesława Kujawa/    /Elżbieta Kapczyńska/ 

 

 


